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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 31 maja 2023 roku 

Numer: 29 / 2023 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: sytuacji i przyszłości drzew na nieruchomości w rejonie ulicy Święty 

Marcin i ulicy Skośnej (przyszła siedziba Teatru Muzycznego w Poznaniu) 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 40) i § 13 ust. 1 uchwały numer LXXX/1202/V/2010 

Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu Miasta Poznania 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę o odpowiedź na niniejszą 

interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W najbliższych latach planowana jest wyjątkowa inwestycja, polegająca na budowie nowej 

siedziby Teatru Muzycznego w Poznaniu, na nieruchomości w rejonie ulicy Święty Marcin 

i ulicy Skośnej. Na tym terenie znajdują się obecnie skupiska drzew, z których około 30 

zostanie usuniętych, jako kolidujących z planowanym przedsięwzięciem. Zamierzona jest 

zatem wycinka albo przesadzenie tych drzew, w tym wielkiego i pięknego kasztanowca. 

Optymalne byłoby takie zaprojektowanie nowego budynku, jego otoczenia i infrastruktury 

towarzyszącej, aby jak najwięcej drzew pozostało na swoich dotychczasowych miejscach. 

Takie postulaty zgłaszane są od dłuższego czasu przez okolicznych mieszkańców, Radę 

Osiedla Stare Miasto oraz osoby zaangażowane w ochronę zieleni i środowiska w Poznaniu. 
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Powszechnie znane są fakty, że drzewa produkują tlen, są gigantycznymi klimatyzatorami, 

działają jak filtr, pełnią funkcje ochronne, magazynują dwutlenek węgla oraz bardzo 

pozytywnie wpływają na nasze zdrowie i urodę. Rosnące drzewa mają rozwinięte korony 

i system korzeniowy, tworząc wyjątkowy mikroklimat i redukując „wyspy ciepła” w mieście. 

W Poznaniu jest coraz większa świadomość społeczna konieczności dbania o drzewa, co 

przejawia się między innymi wzrastającą troską o drzewa usuwane w przestrzeni miejskiej.  

 

Drzewa rosnące na Starym Mieście mają bardzo trudną sytuację, utrzymując się przy życiu 

w silnie zurbanizowanym terenie. Drzewa te są niezwykle istotne dla Starego Miasta, a ich 

usuwanie powinno być ostatecznością. Przesadzanie drzew powinno być poprzedzone 

wieloma długotrwałymi działaniami przygotowawczymi. Nie wszystkie drzewa przetrwają 

tak skomplikowane i dolegliwe przedsięwzięcie. Należy mieć również odpowiednie miejsce 

na nową lokalizację, najlepiej na Starym Mieście. Natomiast nasadzenia zastępcze nowych 

małych drzew w liczbie podobnej do liczby wyciętych drzew nie są wystarczające. Nowe 

nieduże drzewa, sadzone nawet w znacznej liczbie, przez wiele lat nie zrekompensują 

walorów usuwanych dużych kilkudziesięcioletnich czy starszych drzew. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaka jest sytuacja drzew na nieruchomości w rejonie ulicy Święty Marcin i ulicy Skośnej, 

w tym jakie działania są podejmowane obecnie w celu zachowania i rewaloryzacji tych 

drzew, 

 

2) które drzewa i w jakiej liczbie planowane są do usunięcia albo przesadzenia, w tym 

w jakim zakresie drzewa te kolidują z budynkiem, jego otoczeniem i infrastrukturą 

towarzyszącą przyszłej siedziby Teatru Muzycznego w Poznaniu, 

 

3) czy i w jakim zakresie przy projektowaniu budynku, jego otoczenia i infrastruktury 

towarzyszącej przyszłej siedziby Teatru Muzycznego w Poznaniu wzięto pod uwagę 

postulat, aby jak najwięcej drzew pozostało na swoich dotychczasowych miejscach, 

 

4) jaka będzie przyszłość drzew na nieruchomości w rejonie ulicy Święty Marcin i ulicy 

Skośnej, w tym jakie działania będą podejmowane w przyszłości w celu zachowania 

i rewaloryzacji tych drzew. 

 

(-) Andrzej Rataj 


